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Forslag til Inatsisartutbeslutning om at pålægge Naalakkersuisut til i FLL 19 at 

indprioritere en projektering af renovering og kystsikring af havneanlægget i 

Uummannaq. (Medlem af Inatsisartut Jess Svane, Siumut) 

Vi vil fra Partii Naleraq hermed komme med vores udtalelse om forslag til 

Inatsisartutbeslutning om, at pålægge Naalakkersuisut til at prioritere en projektering 

af havneanlægget i Uummannaq for finansloven 2019, fremsat af Jess Svane. 

Forslagsstiller har ret i sin udsagn om, at havneanlægget i Uummannaq er 

utidssvarende, når det gælder, hvad det bruges til, størrelse og ikke mindst sikkerhed.  

Især, hvis man tager højde for befolknings tilvæksten i Uummannaq, er det oplagt at 

der anlægges et nyt havn i fjorden vest for byområdet, og det mener vi bør undersøges 

yderligere, så fragtskibe og turistfartøjer kan anløbe, således at det nuværende 

havneanlæg kan benyttes som fiskekaj, ikke mindst fordi fiskeindustrien og fiskeriet 

er under udvikling.  

Der er ingen tvivl om, at Uummannaq er under udvikling, og levende ressourcer 

udnyttes ikke fuldtud i fjorden, så som krabber og andre.  

Hvis man ser på alle de muligheder, kan der ikke være i tvivl om at Uummannaq skal 

videreudvikles på havneområdet, Naalakkersuisuts koalitionsaftale påpeger at landet 

skal udvikles på ensartede vilkår, og ikke kun fokusere på Nuuk.  

Med disse udtalelser henviser vi forslaget til drøftelse i udvalg, forud for anden 

behandling, og vi ønsker udvalget god arbejdslyst. 

Henrik Fleischer 

    


